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 Arvanitidu Sztamatula képviselő 
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 Havasi Hajnalka   nemzetiségi ügyintéző 

 

Állampolgárok részéről megjelent: 

 

 S.I. 

 G.Cs.Á. 

 

    

Sommer Julianna elnök: Szeretettel köszönti az ülésteremben lévőket. Megadja a szót 

Arvanitidu Sztamatula képviselőnek, hogy beszámoljon az elmúlt időszakról. 

 

Arvanitidu Sztamatula képviselő: szeretettel köszönti a megjelenteket. Bemutatkozik, 

elmondja, hogy 2000-ben költözött Szentendrére, az unokái már ide születtek. A Szentendrei 

Görög Nemzetiségi Önkormányzat 2010 óta működik a városban, az ő csapatuk 2014 óta, 3 

cikluson át képviselte a görög közösséget Szentendrén. A mandátumuk 2024. október elsejével 

megszűnik, teljesen lecserélődik a Képviselő-testület. Szomorú miatta, sok munkájuk volt benne. 

9 éve, havonta egy alkalommal élő zenés görög táncházat üzemeltettek a Dunaparti Művelődési 

Ház Barlang klubjába, ahol nemcsak görögök, hanem szentendreiek, illetve az utcáról betévedt 

emberek is remekül érezték magukat. Minden év decemberében közösen ünnepelte a közösség a 

karácsonyt a szentendrei Offline Centerben. Az említett két fő program megvalósítása érdekében 

mindig pályázatot nyújtottak be, többnyire eredményesen. Elmondja, hogy a költségvetésük 

egyszer áll a központi költségvetésből folyósított működési támogatásból, ami idén a duplájára 

emelkedett köszönhetően annak, hogy a legutóbbi népszámláláskor többen vallották magukat 

görög nemzetiségűnek. Korábban ez az összeg 520.000,-Ft volt, idén 1.040.000,- Ft lett. Emellett 

kapnak az államtól feladatalapú támogatás jogcímen is pénzt, ez változó összeg, volt olyan év 
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amikor 500.000 Ft körül kaptak, idén 200.000,-Ft se volt. Van egy szempontrendszer, ami szerint 

pontozzák a nemzetiségi önkormányzatokat, nem mindig egyértelmű, hogyan történik az 

elbírálás. A Covid idején a korábbi években kapott pontokat átlagolták. Gazdálkodásuknak ez a 

két fő pillére, ezt szokta még növeli Szentendre Város Önkormányzat, aki idén 300.000,-Ft 

összeget bocsátott a rendelkezésükre, ezt most teljes egészében a 2024. évi majálisi rendezvényre 

fordították, ahol volt görög zenekar, tánckar és divatbemutató is. Véleménye szerint az esemény 

nagyon színvonalasra sikerült. A ciklusaik alatt a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt.-hez és a Csoóri 

Sándor Alaphoz benyújtott pályázataikkal tudtak az éves költségvetésükön szépíteni. A váltás 

miatt, idén az utolsó negyedévre tartalékot kell képezniük az új Képviselő-testület számára.  

Elmondja, hogy sehol máshol Magyarországon nem történt meg az, ami itt Szentendrén a 

választáskor. Beloiannisz falu után Szentendrén lett a legtöbb görög nemzetiségű polgár, 183 fő, 

pedig 40 főnél (görögök és családtagjaik, valamint olyan fillhellének, akik részt vesznek a 

szentendrei görögség programjain, aktív tagjai annak) nincsenek többen. Ez a törvény hibája, 

hogy bárki vallhatja magát más nemzetiségűnek és főleg a jelölő szervezet felelőssége (ebben az 

esetben a GIE Görög Ifjúsági Egyesület, akik élére álltak ennek a szégyenteljes dolognak 

egyetlen görög énekesnő személyes ambíciója, anyagi érdeke miatt), hogy a görögséghez 

semmilyen módon nem kötődő, az utcáról görögnek regisztrált magyar származású 120 fő 

választóval növelte a szentendrei szavazók létszámát, akik közül 90-en el is mentek szavazni. 

Ennél a választásnál a görögöknek és a pár fillhellénnek esélye sem volt arra, hogy érvényesítse 

akaratát. Győztek a magyarok az utcáról és az éttermekből, akik "görögök akarnak lenni". Ennek 

köszönhető a Képviselő-testület teljes cseréje. Úgy lett volna fair a verseny, ha az új jelöltek, nem 

gyűjtenek magyarokat, hanem a meglévő görög és fillhellén közösség szavazatai döntöttek volna 

közülük, kik kapnak bizalmat. Akár több görög jelölő szervezettel is lehetett volna indulni, hogy 

megmérettessünk, de ezzel a módszerrel, amit választottak biztosra mentek. Még egyszer 

elmondja, hogy a görögség szégyene, hogy ez megtörténhetett.  

Megadja a szót G.Cs.Á.-nek. 

 

G.Cs.Á.: köszöni a szót. Elmondja, hogy ő és S.I. Magyar Judit alpolgármester asszony 

javaslatára érkezett a mai közmeghallgatásra. Személye immáron két éve a szentendrei Kék Duna 

Nyugdíjas Klub vezetője. Az előző vezető 18 éven át vezette a klubot, de elfáradt, így 2022. 

áprilisában felkérték őt. Ő 2015-ben, a nyugdíjazása után költözött a családja után Szentendrére. 

Kezdetben 20-25 fő tartozott a klubhoz, mára 60 fő feletti a létszám. Tagjai az „Életet az 

éveknek” Országos Szövetségnek, az ő általuk szervezett programokon is részt szoktak venni, de 

ő maguk is rengeteg kulturális programot szerveznek. Az ország legtávolabbi részére is eljutnak, 

a pénz szűke miatt tömegközlekedési eszközökkel utaznak. Havonta egyszer a Dunaparti 

Művelődési Ház Barlang helyiségében gyűlnek össze. A tagdíj évi 3000,-Ft. Örömmel olvasta a 

nemzetiségi önkormányzatok által a Szentendre és Vidéke c. helyi újságban közétett 

közmeghallgatásra szóló felhívásokat, mert így lehetőségük van személyesen bemutatkozni és 

egyúttal kérdéssel, kéréssel fordulni a nemzetiségi önkormányzatok felé. Tájékoztatja a 

jelenlévőket, hogy 2025. március 29-én, szombaton a Hamvas Béla Pest Megyei Könyvtár ad 

otthont egy általuk szervezett programnak, amely annak kapcsán szerveződik, hogy 55 évvel 

ezelőtt alakult meg az első nyugdíjas klub Szentendrén. Helyi művészek, helyi nyugdíjas klubok 

és reményei szerint a helyi nemzetiségi önkormányzatok is gazdagítják majd a programot. 

Kötelességüknek érzik ezt az eseményt megtartani és méltón megemlékezni az alapítókról. 2024. 

márciusában már elkezdték a jövő évi rendezvény szervezését. Első körben megkeresték 

Szentendre Város Polgármesterét, a Hamvas Béla Pest Megyei Könyvtár igazgatóját, a 

Szentendrei Kulturális Központ Nonprofit Kft. ügyvezetőjét, a Teátrum igazgatóját, akik mind 
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támogatóan állnak a program megvalósítása mellett. 2024. tavaszán valamennyi nemzetiségi 

önkormányzatnak küldött egy másfél oldalas megkeresést, melyben kérte a nemzetiségi 

önkormányzatokat, hogy amennyiben lehetőségük van, akkor színesítsék nemzetiségi fellépőkkel 

a kb. kétórás programot. Választ egyelőre nem kapott egyik nemzetiségi önkormányzattól sem, 

de időben vannak, 2024. októberében ismételten felveszi a vezetőkkel a kapcsolatot. Kérdése, 

hogy a Szentendrei Görög Nemzetiségi Önkormányzatnak van énekkara, táncegyüttese, akik 

ingyenesen fellépnének a műsorba? 

 

Arvanitidu Sztamatula képviselő: elmondja, hogy ők már nem lesznek kompetensek, az új 

Képviselő-testületet kell majd megkérdezni. Javasolja, hogy minél hamarabb alapítsanak 

egyesületet, mert úgy tudnának pályázatokat írni. Van facebook oldala a klubnak? 

 

G.Cs.Á.: A Kék Duna Nyugdíjas Klub egyelőre nem intézményesített formában működik, a 

befolyt tagdíjakból gazdálkodik, idén ők is kaptak Szentendre Város Önkormányzatától 300.000,-

Ft-ot, melyből Ozorára kirándulnak autóbusszal. Az egyesület alapítása jó ötlet, de egyelőre fel 

kell, hogy mérje, hogy a közösségben ki tud a segítségére lenni, mert ő egyedül nem tud 

mindenhol helytállni. Van egy zárt Facebook csoportja a nyugdíjas klubnak, de sok tag nem 

használja az internetet. 

 

Arvanitidu Sztamatula képviselő: Az egyesület alapításához 12 főre van szükség, csak a 

második évtől kapnak működési támogatást és pályázni is csak ekkortól lehet. Elmondja, hogy ő 

már 25 éve táncol az Ellinizmosz tánccsoportban, volt, hogy elmentek ingyen fellépni, de ez nem 

elvárható a mai árak mellett. 

 

G.Cs.Á.: az egyesület alapításával kapcsolatban elmondja, hogy egyedül, a programok 

szervezése mellett nem tudja vállalni az egyesülettel járó feladatokat. Hetente több programon is 

részt vesznek. Még ismerkednek a klubtagok egymással, hamarosan kiderül számára, hogy kire, 

miben lehet számítani. 

 

Arvanitidu Sztamatula képviselő: hány nyugdíjas klub működik Szentendrén? Van állandó 

helyük? 

 

G.Cs.Á.: négy nyugdíjas klub is működik a városban. Szerette volna felvenni velük a 

kapcsolatot, de egyelőre nem járt sikerrel. Havonta két alkalommal, rezsiköltség fizetése nélkül 

vehetik igénybe a Dunaparti Művelődési Ház helyiségét, csütörtöki napokon 14-16 óra között. 

Ezért is nagyon hálás a városi vezetőknek, mert van olyan város, aki egyáltalán nem támogatja a 

nyugdíjas klubokat. Elmondja, hogy egy éve elkezdtek senior örömtáncot tanulni, szinte heti 

rendszerességgel jönnek össze a Városháza Dísztermében. Arra gondolt, hogy a jövő évi 

műsorban lesz egy ilyen műsorszám is. 

Felsorolja, hogy eddig kiktől kaptak visszajelzést, hogy örömmel részt vesznek a jövő évi 

program műsorában: 

 

Musica Beáta kórus 

Pomázi és Csobánkai dalkör 

Diótörő Balettiskola növendékei 

Szvorák Katalin népdalénekes 

Fischl Mónika kislánya, Vadász Laura 
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Vasgrit Réka brácsa 

Senior örömtánc csapata 

 

Elmondja, hogy a hét elejétől kezdve részt vettek a nemzetiség önkormányzatok 

közmeghallgatásain. Eddig nagyon pozitív a hozzáállás mindenki részéről. 

Sok a kérdőjeles fellépő még, de időben vannak. Az a cél, hogy minél többen szerepeljenek és 

minél több műfajú műsorszám színesítse a programot.  

 

Sommer Julianna elnök: gratulál a klub aktív működéséhez, további sok sikert kíván. 

Megállapítja, hogy nincs további kérdés, hozzászólás. Az ülést 10:30 órakor bezárja. 

 

 

K. m. f. 

 

                                                                                                       

Sommer Julianna                                                                                     Arvanitidu Sztamatula 

            elnök                                                                                                jegyzőkönyv hitelesítő 
 


